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V ážení členové spolku KD-I Opatovice, dostává se vám do rukou 

první číslo časopisu Senioráček, ve kterém vás budeme informovat o 

činnosti spolku. Přiblížíme slovem i fotografiemi průběh akcí, které jsme 

uspořádali, a budeme informovat o všem, co připravujeme. Nebudou chybět 

přání jubilantům ke kulatým a půlkulatým narozeninám. Vzpomínkou se 

rozloučíme s těmi, kteří nás navždy opustili. Senioráček bude vycházet 

každého čtvrt roku. 

Ustavující schůze, jíž se zúčastnilo 67 členů, se konala 9. února 2005 a na ní byl zvo-
len výbor v tomto složení:  
 Marie Dvořáková  - předsedkyně 
 Marie Říkovská  - členka výboru 

 Jarmila Vaverková  - členka výboru 
 Eva Novotná   - členka výboru 
 Marie Čermáková  - členka výboru 
 Drahomíra Komínková - členka výboru 
 Pavla Löscherová  - členka výboru 
 Miroslava Götzová  - desítkářka 

 Jana Nováková  - desítkářka 
 Věra Baráková  - desítkářka 
 Anna Ficová   - desítkářka 

Od roku 2003 byli důchodci a invalidé z 
Opatovic členy organizace invalidů 
v Blučině. Ve dvou následujících letech 
upořádali zastupitelé obce Opatovice 

setkání s místními důchodci. Těchto 
setkání se zúčastnilo přibližně 190 
občanů důchodového věku. Lidem se tato 
přátelská setkání velice líbila, a tak paní 
Ludmila Palečková přišla s nápadem 
založit v Opatovicích organizaci 

důchodců a invalidů. Starosta i 

zastupitelé tuto myšlenku podpořili a 
slíbili každoroční finanční podporu. 
V roce 2005 byl z iniciativy paní Marie 

Dvořákové a paní Marie Říkovské 

podán návrh na založení klubu invalidů 
v Opatovicích. Okresní výbor Brno-
venkov jeho vytvoření schválil pod 
názvem Klub Svazu postižených 

civilizačními chorobami Opatovice při 

OV Brno-venkov.  

Náplní činnosti se stalo pořádání výletů 
za krásami České republiky, společné 
návštěvy divadelních představení a 
výstav či společenská posezení. Ke konci 

roku zemřela jedna ze zakládajících 
členek klubu paní Marie Říkovská. 
V následujících letech byla činnost klubu 
obdobná, jen se rozšířila o výlety za 

nákupy do Polska a Rakouska. 

O NÁS 
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Od roku 2008 se organizace stala občanským sdružením s názvem Klub důchodců - 

invalidů Opatovice a pokračovala ve své činnosti. 
V roce 2009 se paní Marie Dvořáková vzdala funkce předsedkyně a s ní odstoupil i 
celý výbor. 

Nově zvolený výbor začal pracovat ve složení: 
 Ing. Magda Sosnarová - předsedkyně 
 Miluše Zemanová  - místopředsedkyně 
 Miluše Reimová  - pokladní 
 Radka Cachová  - členka výboru, (v roce 2010 ji vyměnila   
        Zuzana Kotasová) 

V prosinci roku 2013 zemřela po těžké nemoci předsedkyně klubu paní Ing. Magda 
Sosnarová. 
25. ledna 2015 byl na veřejné členské schůzi zvolen nový výbor ve složení:  
 Ludmila Palečková - předsedkyně 
 Zora Vraspírová  - pokladní, (po roce vystřídána Janou Novákovou)  
 Dana Kunčarová - členka 

 Miluše Reimová - členka 
 Alena Morávková - členka 
 Alena Duchoňová - členka 
 Draha Komínková - členka 
V souladu se změnou zákona se občanské sdružení stalo spolkem pod stávajícím 
názvem Klub důchodců – invalidů Opatovice a změnilo adresu sídla.   

Současně bylo nutné vyřídit všechny doklady potřebné k existenci spolku a začít 
plnit všechny zákonné povinnosti související s jeho činností:  

• živnostenský list 

• licence na rozlévání alkoholu 

• ohlašovat na Celní úřad Jihomoravského kraje všechny akce, kde se rozlévá 
 alkohol 

• alkohol nakupovat pouze u tří distributorů v Brně, nikoliv v běžných 
 obchodech  

• vyřídit si DIĆ nutné pro Celní úřad, i když KD-I není plátcem DPH 

• zasílat hlášení na Ochranný svaz autorský a řádně platit stanovené poplatky 

• každý rok podávat přiznání daně z příjmů  
Klub důchodců-invalidů je jedinou organizací v obci Opatovice, která funguje dle 
platných zákonů ČR. 

Na řádné veřejné členské schůzi dne 20. ledna 2018 byl výbor rozšířen o dvě členky, 
kterými jsou:  Hedvika Kameníková 
   Jiřina Brînduş-Simuţ /Jelínková/  
K 20. lednu 2018 mčl Klub důchodců - invalidů Opatovice 183 členů. 
Informace o činnosti spolku, o připravovaných akcích a fotografie z akcí již 
pořádaných lze najít na nových webových stránkách:  

www.kd-iopatovice.webnode.cz/      

            

         Ludmila Palečková 
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VÝROČNÍ ČLENSKÁ SCHŮZE 
Výroční členská schůze se konala 21. 1. 2018 a  se jí 110 členů z celkových 183, což 
byla nadpoloviční většina, a schůze tak byla schopná usnášení. 

Nečekaně schůzi poctili svou návštěvou pan starosta ing. Keclík a pan místostarosta 
ing. Komínek. Jejich vystoupení nebylo šťastně načasované a představitelé obce 
nevyslyšení po krátké chvíli schůzi opustili.  

Dále schůze probíhala podle navrženého a schváleného programu. 

Pokladní spolku, paní Jana Nováková, informovala o výsledcích hospodaření za rok 
2017, které byly příznivé.  V pokladně zbylo 26 107 Kč, na bankovním účtu 1 703 
Kč, celkem tedy 27 810 Kč. Z této částky jsme odvedli daň ve výši 2  660 Kč. 
Výsledek hospodaření se nedal nikterak ovlivnit, protože Předsilvestrovská zábava 
na samém konci roku byla velice úspěšná. 

Dalším bodem programu bylo projednání výše dotace z rozpočtu obce na rok 2017. 
Obci jsme vraceli částku 3 000 Kč. Ptáte se určitě: „Proč?“ Důvodem vrácení 1 800 
Kč bylo zrušení akce „Setkání přátel jižní Moravy“ pořadateli. Z příspěvku na 
Vánoční výstavu a koncert nám bylo odebráno 1  200 Kč, protože se z naší strany dle 
smlouvy neuskutečnilo vyúčtování do 15. prosince, ač tyto akce proběhly až 16. a 
17. prosince.  Z této dotace nám bylo strženo více, než určovala smlouva o dotacích. 

Přítomné členy jsme seznámili s žádostí o dotaci na rok 2018 v celkové výši 39 000 
Kč, která byla řádně a v termínu podána na obec. Na veřejném zasedání 
zastupitelstva obce bylo projednání naší žádosti odloženo a nám bylo doporučeno 
zažádat o větší částku, což jsme neprodleně učinili. 

Členská schůze dále schválila: 
• program akcí na rok 2018 
• rozšíření stávajícího výboru o dvě členky, paní Hedviku Kameníkovou a paní 

Jiřinu Brînduş-Simuţ 
• výši členských příspěvků 80 Kč 
• vydávání časopisu Senioráček 

Po skončení oficiální části schůze následovala volná zábava. K  tanci a poslechu nám 

hrál pěkné melodie pan Mgr. Pavel Kováč. 

Zápis ze schůze je ve zkrácené verzi. 

MASOPUST 
Pod názvem masopust se skrývá období od Tří králů až do začátku postní doby před 
Velikonocemi. Letošní masopustní období začalo 7. ledna a skončilo 13. února. 
Spolek KD-I Opatovice připravoval Opatovický masopust s předstihem. Protože se 
však nepodařilo sehnat hudbu na ten správný den, museli jsme zvolit termín 3. 
března 2018. Vše bylo pečlivě připraveno a naplánováno: masky, občerstvení, 
organizace průvodu. Z důvodu úmrtí a pohřbu naší občanky paní Boženy Koláčkové 
jsme bohužel museli z etických důvodů masopustní průvod zrušit. 
Tímto se omlouváme všem, kteří se na tuto akci těšili. 
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Pochovávání basy je tradiční lidová 
zábava, jíž končí období masopustu. 
Zpravidla připadá na úterý před 

Popeleční středou. 

Naše pochovávání basy se uskutečnilo v 
sobotu 3. března 2018 v sále kulturního 
domu Opatovice. Přestože se řada lidí 
nemohla této akce ze zdravotních důvodů 
zúčastnit, zájem byl již tradičně 
potěšující. Celý večer se nesl ve znamení 

dobré nálady a zábavy za hudebního 

doprovodu Voničky V-BANDu. 

Nechyběla blahopřání jubilantům, ale 
největší překvapení si užili manželé 
Dlabkovi, kteří letos oslavili 
neuvěřitelných 60 let společného života. 

Přání přednesené paní Ludmilou 
Palečkovou, svatební kytice pro paní 
Dlabkovou, krásná svatební píseň 
doplněná mluveným slovem v podání 
Voničky – to byly naše dárky 
oslavencům. Mnoho žen, dokonce i 

někteří muži neskrývali slzy dojetí stejně 
jako manželé Dlabkovi. Všichni přítomní 
jim připili na zdraví s přáním mnoha 
dalších let společného života.  
Taková manželství by měla být 
příkladem mladým lidem jako důkaz 

toho, že se dá s jedním partnerem krásně 

a spokojeně prožít tolik let. 

Večer již tradičně zpestřila nabídka losů 
do tomboly. Během půlhodiny byly 

všechny prodány, a že jich nebylo málo! 

Po chutné večeři, výborném vepřovém 

guláši s chlebem, proběhlo losování.  

Potom již nebránilo nic samotnému aktu 
pochovávání basy. Letos jsme měli již 
vlastní krásnou basu, kterou zhotovili 

pánové Jiří Reim a Vlastimil Paleček. 
Poděkování patří také firmě Reim mladší, 
která nám poskytla pro výrobu basy 

materiál.  

Za doprovodu smuteční hudby se vydala 
basa se svým průvodem na poslední 
cestu. V čele průvodu šli opat Karel s 
biskupem Janem, kostelník a ministrant. 
Za basou následovala vdova a průvod 
plaček. Obešli sál, pod jevištěm již byla 

pro opata a biskupa připravena místa. 
Ještě než začal obřad, zazpívaly plačky 
píseň Blíž k tobě, Bože můj. Toto 
vystoupení se velmi líbilo. Pak opat 
vyzval ty, kteří hřešili, aby si přišli pro 
odpustky v podobě štamprliček. Páni, to 

bylo hříšníků! Největším hříšníkem se 
stala Jana Nováková, která sklidila velký 

potlesk. 

Následovalo čtení historek z knihy 
Opatovic, které vtipně a mnohdy 
s nadsázkou reagují na aktuální dění 

v obci. Některé příběhy jsou pravdivé, 
jiné vymyšlené jen pro pobavení publika. 
Kdo se neumí zasmát a cítí se některou 
historkou dotčený, pak mu 
doporučujeme, ať na pochovávání basy 

nechodí.  

S průběhem akce jsme byli spokojeni. 
Lidé se bavili a to je nejdůležitější. V této 
době, kdy jsou vztahy mezi lidmi velmi 
často poznamenány neupřímností, 
přetvářkou, povýšeností nebo dokonce 
závistí je dobře, že se setkáváme a 

dokážeme najít společnou řeč.  

Mějte se všichni moc pěkně a příští rok u 

pochovávání basy na shledanou.  

POCHOVÁVÁNÍ BASY 



 7 

 

Milá Aničko, milý Jeníku, 

pracuji pro společnost, která se zabývá diamanty, 

a proto vím, o čem mluvím. 

Diamanty mají jiskru, která se blyští při každém pohledu, 

ale vašich nádherných společných šedesát let je v porovnání s nimi mnohem 

zářivějších! 

Říká se, že diamanty jsou věčné. Vy jste toho zářným důkazem. 

Milí manželé Dlabkovi. 

60 let už jste spolu, 

60 let jídáte u jednoho stolu, 

v dubnu budete mít velký den, 

dovolujeme si předem k němu přáti, 

hodně štěstí, zdraví, lásky a mohou Vám přibývat i vrásky, pro ty, co vás rádi mají, 

nějaké vrásky navíc vůbec nic neznamenají. 

A my Vás oba máme rádi, 

jste nám všem dobrými kamarády. 

Blahopřejeme Vám dnes všichni k diamantové svatbě a ze srdce přejeme, 

aby ta léta budoucí byla krásná alespoň tak, jako ta minulá, 

nebo ať jsou ještě krásnější. 
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JUBILANTI ZA PRVNÍ ČTVRTLETÍ 

     55 let  Nezmeškal František 

     60 let  Ing. Brüstlová Jitka 

     65 let  Palečková Ludmila 

     65 let  Kunčarová Dana 

     70 let  Reim Jiří 

     70 let  Duchoň František 

     75 let  Brabcová Růžena 

Všem těmto jubilantům přejeme do dalších let hodně zdraví, štěstí a osobních 

úspěchů. 

Spolek KD-I Opatovice uspořádal 
v sobotu 17. 3. 2018 celodenní akci „Den 
pro ženu“ spojenou s prodejní 
velikonoční výstavou. V pátek jsme 

v obvyklém složení přichystali a 
vyzdobili sál kulturního domu. K vidění 
byla spousta zajíčků i vajíček a pestrá 
škála barev jakoby předznamenávala 
nadcházející jarní dny. Pro návštěvníky, 
hlavně z řad žen, se dveře kulturního 

domu otevřely v 10 hodin. 

Hned u dveří nabízela Střední 
zahradnická škola Rajhrad jarní a 

velikonoční vazby a různé druhy květin. 

Překrásné kraslice a nádherně zdobené 
perníčky ve tvaru vajíček, zajíčků a 

kytiček nabízela paní Ulrichová z Brna. 
Děvčata z Holasic vystavovala výrobky 
tvořené patchworkem s velikonoční 

tématikou.  

Paní Krausová, která k nám, jak sama 
říká, velmi ráda jezdí, se pochlubila 
šitými velikonočními výrobky.  
Paní Filová nabízela vajíčka vyrobená 

z papíru, krásná přáníčka a další 

zajímavosti.  

Naše Peťula Lukášová se pochlubila 
svými precizními výrobky z pedigu, o 

které byl velký zájem. 

Na výstavě jsme mohli poprvé spatřit 

nádherné obháčkované panenky, kterým 
nechyběly kloboučky ani botičky, ale 
také koníky či autíčka, vše vytvořené 

paní Maruškou Goldovou z Opatovic. 

Paní Křivánková z Rajhradic se 
prezentovala širokým výběrem dobře 

padnoucích podprsenek. 

DEN PRO ŽENU 
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Mnohé ženy se nechaly zkrášlit 
vizážistkami z Blučiny, zastupujícími 
kosmetiku Mary Kay, kadeřnicemi studia 
H-style z Holasic a péči o své ruce 

svěřily paní Evě Hřebíčkové ze studia 

Pohoda Opatovice.  

V kavárničce, v níž opět obsluhovala 
usměvavá děvčata Jana, Draha a Editka, 
si návštěvníci mohli zakoupit řízečky 
s chlebem nebo si vybrat ze tří druhů 

zeleninových salátů, ochutnat trubičky od 
paní Švejdové a výborné zákusky od Jany 
Valnohové. V nabídce bylo také dobré 
svařené víno, káva či čaj. Firma Cocktail 
Service připravila ochutnávku výborných 
míchaných nápojů. Děti si zdarma 

zdobily perníčky, které pro ně napekly a 

připravily členky našeho klubu.  

Hlavní program, šest módních přehlídek, 
začal v 15 hodin. Letos jsme zajistili 
dobré ozvučení, o které se postaral pan 

Beniamin Brînduş-Simuţ. Moc děkujeme. 

První přehlídka se nesla ve stylu secese. 
Před jejím zahájením nám paní 
Chabičovská, majitelka kloboukového 
klubu Dantes, přiblížila historii klobouků, 
kde vznikly, z čeho se vyráběly, jak byly 

velké a kde se začaly prvně nosit. 

Pak už se manekýnky, oblečené 
v kostýmech a šatech z 30. let a 
s nádhernými klobouky různých tvarů, 
začaly procházet po červeném koberci. 
Přesvědčili jsme se, že z ženy se stává 

opravdová dáma, když si nasadí klobouk. 

Dětskou módní přehlídku připravila paní 
Rozsypalová z Holasic. Její oblečení, 
které sama navrhuje i šije a o které je 
veliký zájem, předváděly děti z Opatovic 
a Holasic. Dětské manekýnky i manekýn 

byli velice šikovní. 

Třetí módní přehlídka byla zaměřena na 
retro oblečení a opět je předváděly 
manekýnky klubu Dantes. Poté přišlo na 
řadu společenské oblečení, vkusné a 

elegantní šaty a překrásné klobouky.  

Přestávku vyplnila děvčata z KD-I 
Opatovice úsměvným vystoupením 
inspirovaným módní přehlídkou v 
kravíně z filmu Slunce, seno a erotika.  
Jejich vystoupení sklidilo obrovský 

úspěch jak u místního publika, tak i u 
manekýnek z klubu Dantes. Ty si 
posteskly, že nám závidí, jak se umíme 
bavit. Je obdivuhodné, že se v dnešní 
době ještě najdou bezvadní lidé, kteří 
jsou ochotni pro pobavení druhých sami 

ze sebe udělat kašpary.  
Poslední přehlídku tvořily plavky 
z třicátých let zdobené různými krajkami 

a doplněné čepičkami k vodě i do vody.  

Jsme přesvědčeni, že módní přehlídky 
měly vysokou úroveň a určitě se moc 

líbily. Jenom škoda, že této akce, pro nás 
dost náročné na přípravu, se nezúčastnilo 
více lidí, ale to jsou Opatovice!! Nevadí. 
Ti, co přišli, si odnesli spoustu dojmů a 
inspirací, a ti, co nepřišli, se připravili o 
pěkné zážitky a zajímavě prožitý den.  

My se již nyní těšíme na rok 2019 a na 
přípravu čtvrtého Dne pro ženu. Snad 

nám to zdraví dovolí. 
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ÚMRTÍ 

Naše řady navždy opustili: Šenková Jarmila 

   Komínek Bohumil 

Kdo v srdcích žije, neumírá. 

Vážení a milí čtenáři, pokud máte nějaké nápady či připomínky, neváhejte 

kontaktovat paní Ludmilu Palečkovou na níže uvedeném čísle či emailu. Pokud 

máte zájem, můžete se zapojit do psaní článků nebo nám sdělit, o čem byste si rádi 

přečetli. 

Ludmila Palečková  724 814 409  webklubduchodcu@seznam.cz 

VZPOMÍNKA  
3. 3. 2018 jsme se v rajhradské obřadní síni naposledy rozloučili s našim členem 
panem Bohumilem Komínkem. Pan Komínek se zařadil mezi osobnosti naší obce, 

skvělý, skromný člověk, muzikant a kamarád. Bude nám chybět. 
Velice dlouho navštěvoval naše taneční podvečery, měl rád Voničku, rád si poslechl 
písničky v jejich podání a v tak vysokém věku si s námi občas i zatančil. 
Paní Löscherová velice pěkně popsala jeho život v Opatovickém zpravodaji, a tak 
můžeme jenom napsat: Pane Komínku, Vaše místo zůstává prázdné. Ale ti, co Vás 
znali a měli rádi, na Vás budou dlouho vzpomínat. 

Za Spolek KD-I Opatovice ještě jednou děkujeme za pěknou skladbu s názvem 
Opatovická polka, kterou jste našemu spolku věnoval. 

Čest Vaší památce. 

PŘIPRAVOVANÉ AKCE 

Stále není obsazeno 9 míst na jednodenní zájezd do Valtic a Mikulova, kdo 

by měl zájem, ať se přihlásí u paní Kunčarové nebo paní Palečkové. 

• Osvětová přednáška o dědickém právu, převodech 

nemovitostí, zástavě atd.  JUDr. Lenka Dobešová Ph.D.  
11. 04. 2018 

• Den otců a matek  Vonička  12. 05. 2018 

• Jednodenní zájezd zámek Valtice + Mikulov 18. 05. 2018 

• Zájezd na muzikál Sestra v akci  Hudební divadlo Karlín 16. 06. 2018 

• 2 denní zájezd Český Krumlov - divadlo, zámek 

Hluboká, České Budějovice - exkurze pivovar  
29. - 30. 06. 2018  
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Den pro Ženy 

Pochovávání basy 
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Den pro Ženy 


